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P r o t o k ó ł  Nr ORN.0012.3.3.2016 

 posiedzenia Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia  

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Olecku  

 odbytego w dniu 23 marca 2016 roku.  
 

 

 

 Na stan 6 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 6 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski. 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku 

– Małgorzata Adameit. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski, 

 Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Olecku – Wiesława Szymczyk, 

 Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Maria Siemaszko-

Kozielska, 

 Kierownik Wydziału Spraw Obywatelskich, Zdrowia i Działalności Gospodarczej – 

Ewa Zalewska-Drozd, 

 Przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski. 

 

Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski 

powitał wszystkich przybyłych na posiedzenie Komisji i przedstawił proponowany porządek 

posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

2. Polityka prorodzinna gminy. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

4. Sprawy wniesione. 

5. Wolne wnioski.  

 

Uwag do porządku posiedzenia nie zgłaszano. 

 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie przyjęła powyższy porządek posiedzenia. 

 

 

Do punktu 1 – Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

 

Uwag do protokołu Nr ORN.0012.3.2.2016 nie zgłaszano. 

 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie przyjęła protokół Nr ORN.0012.3.2.2016                       

z posiedzenia Komisji odbytego w dniu 23 lutego 2016 r. 

 

Na tym punkt zakończono. 
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Do punktu 2 – Polityka prorodzinna gminy. 
 

Dyrektor PCPR w Olecku – Wiesława Szymczyk 

podziękowała za zaproszenie na posiedzenie komisji i przedstawiła informacje o realizacji 

zadań z zakresu polityki prorodzinnej w 2015 r. – treść w załączeniu do protokołu. 

 

Członek komisji – Anna Kaczor 

zapytała, czy ilość osób korzystających z Ośrodka Interwencji Kryzysowej rośnie. 

 

Dyrektor PCPR w Olecku – Wiesława Szymczyk 

odpowiedziała, iż tendencja jest wzrostowa. Przykładowo w ubiegłym roku pomoc 

Specjalistycznego Ośrodka Wsparcia dla Ofiar Przemocy w Rodzinie otrzymały 74 osoby                   

z miasta  i gminy Olecko, w tym roku 23 osoby. Jednak trzeba mieć na uwadze, iż przy                    

ul. Nocznickiego w Olecku funkcjonuje Punkt konsultacyjno – informacyjny dla ofiar 

przemocy w rodzinie. Z kolei wsparcie Ośrodka Interwencji Kryzysowej nie jest związane z 

przemocą. W zeszłym roku z usług ośrodka skorzystało 180 osób, natomiast w I kwartale tego 

roku – 73 osoby.  

 

Członek komisji – Jarosław Bagieński 

zapytał, dlaczego w przypadku wszczęcia awantury przez nietrzeźwego męża policja nie 

zabiera jego tylko matkę z dziećmi. 

  

Dyrektor PCPR w Olecku – Wiesława Szymczyk 

odpowiedziała, że teraz rzadko takie sytuacje mają miejsce, bo powstały zespoły 

interdyscyplinarne przy ośrodkach pomocy społecznej. 

 

Kierownik MOPS w Olecku – Maria Siemaszko-Kozielska 

dodała, iż jeśli są interwencje policji, gdy rodzina jest zagrożona, to osoba awanturująca się 

trafia do tzw. Pomieszczenia dla Osób Zatrzymanych na 24 godziny. Po jej wyjściu od razu 

zakładana jest Niebieska Karta, która trafia do ośrodka. Rodzina zostaje objęta kontrolą 

dzielnicowego, opieką pracownika socjalnego i jest kierowana do specjalistycznego wsparcia.  

 

Dyrektor PCPR w Olecku – Wiesława Szymczyk 

wtrąciła, że w wyjątkowych sytuacjach rodzinę do ich ośrodka przywozi policja lub jeśli 

zespół dyscyplinarny podejmie taką decyzję, to kwaterują rodzinę u nich.  

Poinformowała, iż są tylko 3 takie ośrodki w naszym województwie (Olecko, Olsztyn, 

Elbląg). Ośrodek jest w całości finansowany z dotacji i funkcjonuje w ramach Krajowego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy. W ośrodku posiadają 5 pokoi o określonych 

standardach. Mogą w nim przebywać osoby z terenu całej Polski, bo nie ma rejonizacji.  

 

Członek komisji – Jarosław Bagieński 

zapytał, co znajduje się w budynku za siedzibą PCPR. 

 

Dyrektor PCPR w Olecku – Wiesława Szymczyk 

odpowiedziała, iż kiedyś mieściły się tam mieszkania chronione usamodzielnionym 

wychowankom, ale została wydana decyzja inspektora nadzoru budowlanego w sprawie 

zamknięcia budynku. Został sporządzony projekt techniczny na przebudowę i nadbudowę 

budynku z kosztem szacunkowym 3,5 mln zł. Ośrodek przygotowuje się do pozyskania 

dofinasowania na ten cel.  
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Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wtrącił, że na przebudowę budynku jest szansa pozyskania 85% dofinansowania z Programu 

Interreg Litwa-Polska jednak konieczne trzeba mieć partnera litewskiego. Projekt łącznie 

dwóch partnerów nie może przekroczyć kwoty 1 mln euro.  

Kierownik MOPS w Olecku – Maria Siemaszko-Kozielska 

poinformowała, iż nie przygotowywała odrębnej informacji, gdyż w lutym Burmistrz 

przedłożył sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2015 r. oraz 

sprawozdanie z działalności MOPS w Olecku za rok 2015 zgodnie z ustawą o pomocy 

społecznej. 

Nawiązując do wspierania rodziny oznajmiła, że w ramach pieczy zastępczej niewiele dzieci 

trafia do rodzin, a jeśli trafiają to nie z przyczyn ekonomicznych. Podstawowym problemem, 

kiedy dzieci muszą trafić do pieczy zastępczej, zgodnie z postanowieniem sądu, jest 

najczęściej choroba psychiczna lub niepełnosprawność albo alkoholizm matek. Podała 

przykład podopiecznej – matki upośledzonej, która rodzi dzieci co roku. Jedno dziecko, 

zgodnie z postanowieniem sądu, trafiło po pół roku do pieczy zastępczej, drugie po  miesiącu 

(pomimo tego, że był asystent rodziny, pielęgniarka środowiskowa i pracownik socjalny), zaś 

trzecie dziecko zostało odebrane bezpośrednio ze szpitala. Matka jest osobą zupełnie 

niewydolną opiekuńczo i wychowawczo, a przy tym umysłowo chorą. 

Część dzieci wraca do rodzin, natomiast część rodzin, tam gdzie występuje problem 

alkoholizmu lub niepełnosprawność rodziców, mimo pracy z nimi, nie rokuje nadziei na 

przygotowanie na przyjęcie dzieci z powrotem. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wtrącił, że osoby niepełnosprawne umysłowo są często nadpobudliwe seksualnie. Zapytał, 

czy w tego typu przypadkach nie ma możliwości wystąpienia z wnioskiem, aby kobieta nie 

mogła już urodzić dziecka. 

 

Kierownik MOPS w Olecku – Maria Siemaszko-Kozielska 

odpowiedziała, iż kiedyś było to możliwe – wykonywano w szpitalu podwiązywanie jajników 

celu zapobieżenia dalszej prokreacji. Obecnie, bez zgody osoby zainteresowanej, szpital nie 

może wykonać takiego zabiegu, a generalnie takie osoby nie wyrażają zgody. W tego typu 

przypadkach postanowienie sądu nie wchodzi w grę, bo to wykracza poza działania sądu.  

Pracownicy socjalni pracując z rodzinami, gdzie są trudne sytuacje i gdzie jest asystent 

rodziny prowadzą osoby do lekarza ginekologa, który stosuje różne środki zapobiegające 

ciąży, ale za zgodą kobiety.  

Sytuacja często jest bez wyjścia, bo osoby są nadpobudliwe seksualnie, ale nie gwarantują 

zapewnienia dobrych warunków dla wychowania dziecka, a często stanowią dla tych dzieci 

zagrożenie i wówczas ośrodek musi ostro reagować przy pomocy sądu. 

 

Członek komisji – Jarosław Bagieński 

zapytał, czy te osoby są ubezwłasnowolnione. 

 

Kierownik MOPS w Olecku – Maria Siemaszko-Kozielska 

odpowiedziała, że nie są ubezwłasnowolnione, a ubezwłasnowolnienie jest bardzo trudną 

kwestią i dotyczy najczęściej osób, których stan zdrowia psychiczny i fizyczny powoduje to, 

że ich poziom intelektualny nie pozwala decydować o sobie. Wówczas występuje się                           

z wnioskiem o ubezwłasnowolnienie. Jednak ośrodek takiego wniosku nie składa,                                 

a zazwyczaj rodzina. Ośrodek występuje z wnioskiem o przymusowe leczenie albo 

ustanowienie kuratora.    

 

Członek komisji – Robert Smyk 

zapytał, czy matka, która nie potrafi zająć się dzieckiem sama nie jest dla niego zagrożeniem. 
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Kierownik MOPS w Olecku – Maria Siemaszko-Kozielska 

potwierdziła, iż matka jest zagrożeniem i wówczas  ośrodek występuje z wnioskiem do sądu     

o zabezpieczenie dziecka, bo sami nic nie mogą zrobić.  

Każda sprawa jest indywidualna. Po wstępnym rozpoznaniu, jeśli pracownicy są przekonani, 

że taka osoba nie jest w stanie sprawować z różnych przyczyn opieki, to kierowany jest 

wniosek do sądu i czasami sąd w ciągu 24 godzin wydaje stosowne postanowienie.  

Ubiegły rok był bardzo trudny, bo w związku z przemocą w rodzinie ośrodek musiał 

zabezpieczyć dwoje niemowląt ze względu na alkoholizm obojga rodziców.  

 

Kierownik Wydziału SOG – Ewa Zalewska-Drozd 

poinformowała, że jeśli chodzi o politykę prorodzinną, to funkcjonują dwa programy krajowe 

w tym zakresie – Karta Dużej Rodziny i Rodzina 500+.  

W ramach polityki lokalnej funkcjonuje program Olecka Rodzina 3+ oraz uchwała Rady 

Miejskiej z 2012 r., która określiła wysokość i zasady ustalania dotacji celowej podmiotom 

prowadzącym żłobki i kluby dziecięce na terenie miasta i gminy Olecko, czyli 

dofinansowanie do żłobków. Dofinansowanie wynosi 300 zł miesięcznie na każde dziecko                  

w żłobku.  

Wysokość dofinansowania w poszczególnych latach wyniosła: 

 2012 r. –     9.492 zł, 

 2013 r. –   53.035 zł, 

 2014 r. – 104.355 zł, 

 2015 r. – 134.400 zł. 

Obecnie na terenie gminy działają dwa żłobki niepubliczne.  

 

Członek komisji – Robert Smyk 

zapytał, czy każde dziecko w żłobku otrzymuje dofinansowanie. 

 

Kierownik Wydziału SOG – Ewa Zalewska-Drozd 

odpowiedziała, że tak. W Żłobku „SMYCZEK” jest 15 dzieci, dyrektor zadeklarowała 

zwiększenie liczby dzieci na 2016 r. o 7, jednak nie wypłynął do tej pory wniosek. Natomiast 

w Niepublicznym Żłobku „JEDYNECZKA” od ubiegłego roku została o 15 zwiększona 

liczba dzieci. Łącznie dofinansowaniem jest objętych 45 dzieci. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

dodał, iż gmina nie posiada żłobka. Dofinansowanie otrzymuje bezpośrednio placówka, nie 

rodzic.  

 

Kierownik Wydziału SOG – Ewa Zalewska-Drozd 

wyjaśniła, że kwota 300 zł na dziecko wpływa do żłobka, gdzie mają obowiązek pomniejszyć 

kwotę za utrzymanie dziecka.   

Gmina podpisuje ze żłobkiem umowę, w której są zawarte warunki otrzymania dotacji oraz 

jej rozliczenia.  

 

Członek komisji – Anna Kaczor 

zapytała, czy wydział zajmuje się organizacją Dni Rodziny. 

 

Kierownik Wydziału SOG – Ewa Zalewska-Drozd 

odpowiedziała, iż generalnie Dni Rodziny organizuje Urząd Wojewódzki, a samorządy mogą 

się włączyć w tą organizację. Bardziej kompetentnym do realizacji zadania jest powiat niż 

gmina i gmina sama do tej pory nie organizowała Dni Rodziny.  
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Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał, jak wygląda w gminie współczynnik „dzietności”, chodzi mu o dynamikę w stosunku 

do lat poprzednich.  

 

Kierownik Wydziału SOG – Ewa Zalewska-Drozd 

odpowiedziała, że liczba dzieci urodzonych w gminie Olecko w poprzednich latach wyglądała 

następująco: 

 2010 r. – 231, 

 2011 r. – 226, 

 2012 r. – 245, 

 2013 r. – 238, 

 2014 r. – 205, 

 2015 r. (stan na 30 września) – 109.  

Generalnie tendencja jest spadkowa. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał, czy na podstawie obowiązujących przepisów i analogicznie do dotacji na utrzymanie 

dziecka w żłobku można byłoby ustanowić dotację dla matki, która z własnego wyboru nie 

pracuje i zajmuje się dziećmi. 

 

Kierownik Wydziału SOG – Ewa Zalewska-Drozd 

odpowiedziała, iż nie analizowała przepisów prawnych pod tym kątem, ale jej zdaniem raczej 

nie ma takiej możliwości.  

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 3 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

 

a) projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniego planu rozwoju                                     

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 

2014-2016; 
 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, iż w 2014 r. Rada Miejska uchwaliła Wieloletni Plan Rozwoju i Modernizacji 

Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych  na lata 2014-2016. Z wnioskiem                   

o zmianę planu zwróciło się PWiK Spółka z o.o. w Olecku w zakresie  przedsięwzięć 

rozwojowo – modernizacyjnych w roku 2016, przedkładając nowy zakres zadań 

inwestycyjnych na 2016 r. 

W bieżącym roku planuje się wykonanie następujących zadań inwestycyjnych: 

1) Uzbrojenie terenów zabudowy mieszkaniowej Łęgowo (opracowanie projektu                              

i  budowa sieci wodociągowej); 

2) Wykonanie remontu sieci kanalizacyjnej  metodą bezwykopową ul. Ludowej (zadanie 

zostanie wykonane przed wyminą nawierzchni drogi); 

3) Remont sieci wodociągowej w ul. Tunelowej – Szosa Świętajno (na wysokości 

TESCO i pod torami kolejowymi); 

4) Wykonanie remontu sieci kanalizacyjnej metodą bezwykopową krótkiego rękawa                       

ul. Warmińskiej, Moniuszki, Wieniawskiego, Kiepury (gmina ogłosiła przetarg na 

przebudowę wymienionych ulic i wcześniej zostanie wykonany remont sieci); 

5) Opracowanie projektu sieci wodociągowej Jaśki (zaplecze ogródków działkowych); 

6) Wymiana kanału sanitarnego w ul. Kasprowicza (w zabudowie z lat 30 XX w.); 

7) Remont pompowni w Giżach; 
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8) Uzbrojenie terenu zabudowy mieszkaniowej ul. Grabowej, wodociąg i kanalizacja 

sanitarna. 

Odnośnie zadania nr 4. powiedział, że upewni się, czy nie powinna być również ujęta                     

ul. Szymanowskiego.  

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany  

wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych na lata 2014-2016. 

 

 

b) projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju                         

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 

2017-2022; 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

oznajmił, że ustawa o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków 

zobowiązuje przedsiębiorstwo do  opracowania  wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowo – kanalizacyjnych. Plan jest niezbędny do pozyskiwania środków 

zewnętrznych na wykonanie inwestycji.  

W załączniku do projektu uchwały szczegółowo została opisana ilość sieci wodociągowych 

(258,3 km) i kanalizacyjnych. Miasto jest zwodociągowane w 100% , tereny wiejskie –                    

w 92%. Jeśli chodzi o sieć kanalizacyjną sanitarną wynosi ona 90,6 km. Miasto jest 

skanalizowane w 99%, a długość sieci wynosi 46,4 km, natomiast na terenach wiejskich – 

44,2 km. Taka ilość sieci wymaga ciągłych inwestycji w ich remont. Planuje się inwestycje                

w odnawialne źródła energii, gdyż pobór prądu szczególnie na oczyszczalni ścieków jest 

duży. W planach jest również całkowita eliminacja odoru z oczyszczalni ścieków. Kolejnym 

zadaniem jest modernizacja starej oczyszczalni ścieków przy ul. Kasprowicza.  

Ma nadzieję, iż przy pomocy środków unijnych przedsiębiorstwu uda się wykonać 

modernizacje licznych urządzeń wodociągowo-kanalizacyjnych.  

W tym roku spółka planuje spłacić wszystkie kredyty i pożyczki.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

w kwestii technicznej zapytał, czy gdyby pojawiła się nagła potrzeba inwestycji, nie zawarta 

w powyższym planie, to konieczna jest jego zmiana. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, iż będzie konieczna aktualizacja planu. 

 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych na lata 2017-2022. 

 

 

c) projekt uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości położonych na terenie Gminy Olecko; 
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Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, iż uchwała była podejmowana w styczniu 2016 r. jednak nadzór prawny 

wojewody ją uchylił ze względu na termin jej wejścia w życie. Poprzedni zapis §5 brzmiał: 

§5. Uchwała wchodzi w życie po ogłoszenia jej w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego z mocą obowiązującą od dnia 1 marca 2016 r.”. Wobec powyższego 

proponuje się następujące brzmienie zapisu: 

„§5. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Warmińsko-Mazurskiego z mocą obowiązującą od dnia 1 marca 

2016 r.”. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 

właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Olecko. 

 

 

d) projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli zawarcia porozumienia pomiędzy 

Gminą Olecko a Powiatem Oleckim w sprawie partnerstwa na rzecz zadania 

inwestycyjnego pn. „Przebudowa drogi nr 1808N Sedranki – Łęgowo”; 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poprosił o uwzględnienie autopoprawki w §1 polegającej na zastąpieniu wyrażenia „Gminą 

Olecko” wyrażeniem „Powiatem Oleckim”. 

Planuje się złożenie wniosku o dofinansowanie przebudowy drogi. Przy ocenie wniosku 

można pozyskać dodatkowo jeden punkt, jeśli np. droga gminna krzyżuje się z drogą 

powiatową czy wojewódzką. Jeśli gmina zobowiąże się, iż wykona przebudowę swojego 

odcinka drogi, to powiat w ramach oceny otrzyma dodatkowo jeden punkt.  

Dodał, iż zgłosi wniosek o wprowadzenie do porządku obrad sesji dodatkowego projektu 

uchwały, który dotyczy wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z powiatem na 

przebudowę drogi w miejscowości Jaśki. Gmina dokona przebudowy odcinka na 

skrzyżowaniu dróg.  

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli zawarcia porozumienia pomiędzy Gminą Olecko  

a Powiatem Oleckim w sprawie partnerstwa na rzecz zadania inwestycyjnego pn. 

„Przebudowa drogi nr 1808N Sedranki – Łęgowo”. 

 

 

e) projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu położonego w Olecku przy ul. Zielonej; 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

oznajmiła, iż uchwała intencyjna została podjęta 24 września 2014 r. radni otrzymali projekt 

uchwały z mapą poglądową oraz rozstrzygnięciem o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu 

planu. Uwagi w całości nie zostały uwzględnione. Prosił o zadawanie pytań. 

 

Członek komisji – Jarosław Bagieński 

zapytał, jak wygląda sytuacja jednego z właścicieli działki objętej planem – Pana Romana J. 
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Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, że zgodnie z projektem mpzp na tym terenie winna być zabudowa szeregowa. Pan 

Roman J. wniósł uwagę do projektu planu, ale nie została ona uwzględniona.  

 

Członek komisji – Anna Kaczor 

zapytała, czy Pan Roman J. wnosił odwołanie. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, iż Pan Roman J. zaskarżył uchwałę Rady Miejskiej, którą Wojewódzki Sąd 

Administracyjny utrzymał w mocy. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

powiedział, iż nie podobają mu się rozwiązania w kwestii parkingów. W godzinach szczytu 

trudno jest zaparkować i przejechać. Będzie zgłaszał w tej sprawie stosowny wniosek. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

podkreślił, że właścicielem drogi jest powiat. Jego zdaniem rozwiązaniem problemu byłoby 

ustanowienie ulicy jako jednokierunkowej, czyli konieczna byłaby zmiana organizacji ruchu.  

 

Członek komisji – Jarosław Bagieński 

zapytał, czy wnioskodawcy zostali poinformowani, iż ich uwagi nie zostały uwzględnione. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

potwierdził, iż zostali poinformowani. 

 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 3 głosach za, 1 głosie przeciw i 2 wstrzymujących pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

terenu położonego w Olecku przy ul. Zielonej. 

 

 

f) projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w Gordejkach; 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

powiedział, że z wnioskiem o sporządzenie zmiany planu miejscowego wystąpił właściciel 

nieruchomości, który prosi o umożliwienie rozbudowy i rozwoju istniejącego gospodarstwa 

rolnego poprzez przeznaczenie fragmentów działki z zakazem zabudowy pod działalność 

gospodarczo-rolniczą i zabudowę związaną z obsługą prowadzonej działalności. Zgodnie                    

z obecnym planem granica zabudowy przebiega blisko istniejących budynków 

gospodarczych. Nie ma możliwości rozbudowy na innym terenie, więc właściciel zwrócił się 

o przesunięcie granicy zabudowy. Właściciel sąsiedniej działki nie wniósł sprzeciwu.  

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego                   

w Gordejkach. 
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g) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Olecko na lata 2016-2024; 
 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformowała, że zwiększa się dochody ogółem o 11.472.416 zł, a wydatki ogółem                             

o 12.339.218 zł. Zwiększenie dochodów o 11.265.000 zł wynika z przyznanej dotacji 

wojewody na realizację świadczeń wychowawczych Rodzina 500+. 

Zmniejsza się nadwyżkę budżetu gminy o 866.802 zł. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2016-2024. 

 

 

h) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2016 rok; 
 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, że zwiększa się plan dochodów o 53.738 zł, a plan wydatków o 920.540 zł.  

Omówił zmiany w planie dochodów: 

 w dz. 756 – Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek, 

rozdz. 75619 – wpływy z różnych rozliczeń, przenosi się plan w wysokości 430.000 zł 

między paragrafami, gdyż wpływy z opłaty eksploatacyjnej zaplanowano w paragrafie 

0910 zamiast 0460; 

 w dz. 758 – Różne rozliczenia, zwiększa się plan wpływów z tytułu rozliczeń z lat 

ubiegłych o 50.000 zł; 

 w dz. 801 – Oświata i wychowanie, rozdz. 80101 – szkoły podstawowe, w planie 

finansowym Zespołu Szkół w Olecku zwiększa się plan dochodów o 3.738 zł z tytułu 

otrzymanej darowizny z PZU S.A. w Ełku z przeznaczeniem na zakup i montaż szafek 

szkolnych w szatni uczniowskiej. 

Omówił zmiany w planie wydatków: 

 Rozwiązaną rezerwę celową (plan 50.000 zł) na realizację inicjatyw lokalnych                   

w kwocie 38.299 zł, przeznacza się na nowe zadania inwestycyjne w rozdz. 90095            

§6050, w tym: 

a) na realizację inicjatywy lokalnej „Zagospodarowanie terenu przy budynku                       

ul. Słowiańska 1” w wysokości 14.620 zł (przy Gimnazjum Nr 2 w Olecku zostanie 

wykonany chodnik i wejście do siedziby Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów 

w Olecku), 

b) na realizację inicjatywy lokalnej „Ścieżka zabawy i sprawności w m. Kijewo”                      

w wysokości 23.679 zł (zakup urządzeń rekreacyjnych i organizacja festynu); 

 w dz. 600 – Transport i łączność, dokonuje się zmian: 

a) w rozdz. 60016 – drogi publiczne gminne, na zadaniu inwestycyjnym „Przebudowa 

ulic: Moniuszki, Wieniawskiego, Kiepury i Szymanowskiego” zwiększa się plan                   

o 403.184 zł (planowano dofinansowanie z Narodowego Programu Przebudowy Dróg 

Lokalnych jednak wniosek nie uzyskał wymaganej ilości punktów. Stąd proponuje się 

realizację zadania z własnych środków. Powiat, zgodnie z planem, będzie 

partycypował w kosztach zadania w kwocie 298.683 zł. Planuje się wykonanie nowej 

nawierzchni, przebudowę oświetlenia ulicznego, chodników i kanalizacji deszczowej) 

oraz wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne „Przebudowa ulicy Ludowej”                           

z planem w wysokości 400.000 zł, 
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b) w rozdz. 60017 – drogi wewnętrzne, wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne 

„Budowa drogi wewnętrznej przy ul. Słowiańskiej (projekt)” z planem w wysokości 

10.000 zł (teren przy budynkach mieszkalno-usługowych); 

 w dz. 630 – Turystyka, na zadaniu inwestycyjnym „Budowa ścieżek rowerowych                   

w gminie Olecko (projekt)” zwiększa się plan o 20.000 zł (planuje się wykonać 

projekt techniczny na ścieżkę po dawnym nasypie kolejowym do granicy gminy); 

 w dz. 801 – Oświata i wychowanie, rozdz. 80101 – szkoły podstawowe, w planie 

finansowym Zespołu Szkół w Olecku zwiększa się plan wydatków o 3.738 zł na zakup 

i montaż szafek szkolnych (§ 4210); 

 w dz. 851 – Ochrona zdrowia, rozdz. 85149 – programy polityki zdrowotnej, tworzy 

się w paragrafie 2710 plan w wysokości 33.618 zł z tytułu dotacji celowej na pomoc 

finansową udzielaną między jst z przeznaczeniem na realizację przez Powiat Olecki 

programu zdrowotnego pn. „Profilaktyka raka szyjki macicy na lata 2009-2020”. 

Powiat poprowadzi promocję projektu. Wszystkie gminy przystąpiły do realizacji 

programu. Szczepieniem objęte będą dziewczęta z rocznika – 113 osób po wyrażeniu 

zgody przez rodziców. Koszt zakupu jednej szczepionki wynosi 375 zł. Wkład Gminy 

Olecko do programu wynosi 70%; 

 w dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdz. 90004 – Utrzymanie 

zieleni, wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne „Dokumentacja techniczna na 

zagospodarowanie terenów zielonych” z planem w wysokości 50.000 zł. 

Dokumentacja projektowa obejmie: staw na Os. Siejnik i ul. Orzeszkowej, teren przy 

ul. Tunelowej skrzyżowanie z ul. Kolejową, zieleń wzdłuż Wojska Polskiego, skwer 

przy ul. Targowej, nad rzeką przy ul. Młynowej, przy ul. Baczyńskiego, zaplecze                 

Pl. Wolności 9, zieleń na ul. 11 Listopada od ul. Sokolej do ul. Słowiańskiej, ogółem 

ok. 4 ha. Istnieje możliwość pozyskania dofinansowania z Programu Operacyjnego  

Infrastruktura i Środowisko 2014-2020 na rozwój terenów zielonych, jednak do 

wystąpienia z wnioskiem konieczne jest opracowanie szczegółowego projektu przez 

architektów krajobrazu; 

 w dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, zaplanowaną dotację 

podmiotową dla Regionalnego Ośrodka Kultury w Olecku – „Mazury Garbate” 

przenosi się z bieżącej na inwestycyjną w wysokości 5.100 zł z przeznaczeniem na 

zakup instrumentu (waltorni) dla Miejskiej Orkiestry Dętej. 

 

Członek komisji – Jarosław Bagieński 

odnośnie programu zdrowotnego pn. „Profilaktyka raka szyjki macicy na lata 2009-2020” 

zapytał, czy będzie on kontynuowany. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

potwierdził, iż program będzie kontynuowany, a w przyszłym roku będzie szansa pozyskać na 

jego realizację środki zewnętrzne.  

 

Członek komisji – Robert Smyk 

nawiązując do zadania inwestycyjnego „Dokumentacja techniczna na zagospodarowanie 

terenów zielonych” zgłosił wniosek o ujęcie w projekcie wykonania na skwerze przy 

skrzyżowaniu ulic Tunelowej i Kolejowej (w miejscu hydrantu) punktu czerpania wody pitnej 

oraz zagospodarowania terenu przy ulicach Targowej i Broniewskiego.   

 

Członek komisji – Marian Prusko 

zapytał, czy jest szansa przebudowy chodników przy ul. Orzeszkowej. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, że jest to ulica powiatowa i gdyby powiat wyraził wolę modernizacji chodników, to 

gmina partycypowałaby w kosztach. 
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Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

gminy na 2016 rok. 

 
 

i) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Oleckiemu na realizację projektu pn. „Profilaktyka raka szyjki macicy na 

lata 2009-2020”; 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

prosił o uwzględnienie autopoprawki do projektu uchwały polegającej na skreśleniu                       

§3 w brzmieniu: 

„§3. Warunki przekazania środków oraz przeznaczenie i zasady rozliczenia zostaną określone 

w odrębnej umowie zawartej między Gminą Olecko a Powiatem Oleckim.”.  

Numeracja pozostałego paragrafu zmienia się odpowiednio.  

 

Członek komisji – Jarosław Bagieński 

upewnił się, że jeśli ktoś zrezygnuje, to szczepienie nie przechodzi na młodszy rocznik. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, iż jeśli ktoś zrezygnuje, to dziecko nie zostanie zaszczepione. Szczepieniem 

jest objęty konkretny rocznik. 

 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza,  jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu na 

realizację projektu pn. „Profilaktyka raka szyjki macicy na lata 2009-2020”. 

 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy 

Gminą Olecko a Powiatem Oleckim w sprawie partnerstwa na rzecz zadania 

inwestycyjnego pn.  „Przebudowa drogi nr 1814N w miejscowości  Jaśki na odcinku                  

0,9 km od 0+900” 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Olecko a Powiatem Oleckim w sprawie 

partnerstwa na rzecz zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa drogi nr 1814N                              

w miejscowości Jaśki na odcinku 0,9 km od 0+900”. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

  

Do punktu 4 – Sprawy wniesione. 

 

Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski 

poinformował, że do biura Rady Miejskiej wpłynęły następujące sprawy: 

 sprawozdanie z realizacji zadań Komendy Powiatowej Policji w Olecku za 2015 rok,  
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 rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Warmińsko-Mazurskiego stwierdzające 

nieważność uchwały Nr ORN.0007.7.2016 Rady Miejskiej w Olecku z dnia                          

29 stycznia 2016 r. w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 

położonych na terenie Gminy Olecko, 

 informacja Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej o wynikach przeprowadzonych                        

z mieszkańcami konsultacji społecznych projektu „Strategii rozwiązywania problemów 

społecznych miasta i gminy Olecko na lata 2016 – 2025”. 

 

Do punktu 5 – Wolne Wnioski. 

 

Członek komisji – Robert Smyk 

zgłosił następujące wnioski: 

 aby do sprzątania multicarem włączyć parking i odcinek ulicy przy targowicy 

miejskiej; 

 prosił, aby wystąpić do właściciela działki przy ul. Łąkowej o uprzątnięcie terenu; 

 prosił o znalezienie rozwiązania problemu niszczenia nowych latarni na ścieżce na 

tzw. „wąskotorówce”; 

 prosił o zdemontowanie blachy z wiaty przy budynku AGT. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odnośnie latarni stwierdził, że problem wandalizmu jest duży. Ciężko jest dokupić latarnie. 

Planuje docelowo w ramach systemu monitoringu zakupić 2 dodatkowe kamery                                    

i zamontować je na wiaduktach oraz zakupić kamerę przenośną. 

 

Członek komisji – Jarosław Bagieński 

zgłosił następujące wnioski: 

 podkreślił, iż wykonano remont zabytkowej altany przy ul. Gołdapskiej. Prosił, aby               

w miarę możliwości finansowych, wykonać remont podobnej altany przy stadionie 

miejskim; 

 na prośbę mieszkańców ul. Składowej 5A i 5B zgłosił wniosek, aby wykonawca 

chodnika przy ul. Armii Krajowej uprzątnął teren po składowaniu materiałów 

budowlanych. 

 

Członek komisji – Anna Kaczor  

zgłosiła następujące wnioski: 

 wnosi o odnowienie lub umycie tablicy – witacza na dworcu PKS; 

 prosiła o uprzątnięcie chodnika z obsypanych owoców z drzew przy stawku na                                  

ul. Orzeszkowej. 

Zapytała, na jakim etapie jest projekt zagospodarowania plaży gminnej „Szyjka”. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, iż termin wykonania projektu mija z końcem kwietnia, jednak może się to 

przedłużyć. Na wczorajszym szkoleniu dotyczącym Programu Interreg Litwa-Polska   

przekazano informację, że maksymalna wartość inwestycji nie może przekroczyć  1 mln euro 

dla dwóch beneficjentów. Program nie przewiduje również dzielenia inwestycji na etapy. Stąd 

planuje się wykonanie dwóch projektów technicznych – jeden na drogi dojazdowe, a drugi na 

zagospodarowanie plaży. Termin składania wniosków upływa 9 czerwca br. Zainteresowanie 

jest bardzo duże, a środków o wiele mniej.  

 

Członek komisji – Marian Prusko 

prosił o wystąpienie do zarządcy ul. Orzeszkowej o naprawę chodników. 
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Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

prosił o wystąpienie do policji o wzmożone patrole na ul. Zielonej pod kątem 

nieprawidłowego parkowania oraz rozważenie wprowadzenia na tej ulicy ruchu 

jednokierunkowego. 

Zwrócił uwagę na palące się za dnia latarnie uliczne. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, iż konserwacja oświetlenia ulicznego odbywa się za dnia, stąd latarnie świecą,                      

a koszt ponosi gmina.  

 

Innych wniosków nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

          Protokołowała                              Przewodniczący Komisji        

 

      Małgorzata Adameit                                          Leszek Olszewski 


